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I medfør af § 36, stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til Landsstyret:

1) For at forebygge, at de ca. 400 unge der har søgt om at blive optaget til at komme til højskolerne fra 

nytår men som ikke kan optages pga. pladsmangel ikke kommer til bare at gå rundt uden at have 

noget at foretage sig, har Naalakkersuisut da tanker om hvilke aktiviteter de vil tilbyde dem? 

a) Hvis Naalakkersuisut har planer om hvad disse unge kan foretage sig i stedet for, hvilke initiati-

ver er disse da?

b) Hvis ikke der er initiativplaner, hvorfor er dette ikke sket?, for denne situation er ikke noget der 

er dukket op ud af det blå.

2) Hvilke tiltag kan man udføre for at få adgangen til at kunne optage flere elever i højskolerne forhø-

jet?

Begrundelse:

Er man klar over, eller hvilke initiativer påtænkes det at udføre fra de offentliges side i konsekvens af, at 

ca. 400 unge der begrundet i manglende plads og utilstrækkelig afsætning af midler til højskolerne kom-

mer til at mangle noget at tage sig til?

Medlem af Naalakkersuisut for Uddannelse har nemlig via medierne bare meddelt, at da højskolerne er 

selvdrevne institutioner så må de også selv sørge for deres økonomi, på trods af at medlem for Naalakker-

suisut forsøger at få dannet billede frem af, at hun som medlem af Naalakkersuisut prioriterer højskolerne 

højt. I tilgift meddelte hun bare i forbindelse med at ca. 400 unge ikke har fået adgang til højskolerne, 

”selvfølgelig håber jeg ikke, at de unge bare går i stå […]”.  Denne udtalelse er ikke tilfredsstillende når 

man ved hvor svært det er at skaffe sig et job i andre byer end i Nuuk om vinteren, og når vi er klar over, 

at det bliver endnu sværere at skaffe jobs i andre byer end Nuuk for 2010 pga. finansloven.

Endvidere er det interessant, at få vished om Naalakkersuisut kan informere om hvad højskolerne kan 

gøre for at forbedre kapaciteten i højskolerne så de kan optage flere elever, når de afsatte midler er af 

den beskaffenhed?
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Højskolernes forstandere og bestyrelser har flere gange meddelt, at så længe de afsatte midler ser ud som 

det gør og især når der planlægges med så store besparelser for finansåret 2011, så har de hverken råd el-

ler mulighed for at kunne optage flere elever.

Derfor vil det være godt at vide, hvilke forslag eller hvilke planer medlem af Naalakkersuisut for uddan-

nelse har for at forbedre afgangen for elever!?
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